
 
 
 
 

Počela Međunarodna letnja škola srpskog jezika 
 
Građanski list, 22.07.2008. 
 
Na Filozofskom fakultetu juče je svečano otvorena Međunarodna letnja škola srpskog 
jezika, kulture i istorije, koja se organizuje od 1996. godine.  
 
Dekan Filozofskog fakulteta Ljiljana Subotić izjavila je da škola, koja pre svega ima 
nacionalni značaj, ima i misiju da stvara ambasadore našeg jezika koji će po povratku u svoju 
zemlju razbiti predrasude i šablone o našoj zemlji.  
 
Ove godine interesovanje za učešće pokazalo je 79 polaznika iz dvadeset zemalja iz čitavog 
sveta, najviše iz Evrope. Zahvaljujući pokrajinskom Sekretarijatu za obrazovanje i kulturu 
obezbeđeno je 30 stipendija za polaznike iz zemalja u okruženju.  
 
U utakmici koja vlada u regionu nakon stvaranja četiri nova jezika iz srpskohrvatskog 
jezika Subotićeva vidi prioritet u važnosti učenja našeg jezika u Evropi, ali i navodi da 
se o tome još uvek ne vodi dovoljno računa.  
Inače, ovo je jedina letnja škola srpskog jezika u Evropi i atraktivna je među studentima.  
 
- Ukoliko ne budemo vodili dovoljno računa - obezbeđivanjem stipendija i privlačenjem 
studenata na druge načine - bojim se da ćemo ih izgubiti i da će se okrenuti drugim 
alternativnim školama - navela je Ljiljana Subotić. 
 
Rektorka Novosadskog univerziteta Radmila Marinković-Nedučin istakla je da je letnja škola 
srpskog jezika, kulture i istorije najpopularnija studentska aktivnost tokom leta koja 
učesnicima omogućava bolju komunikaciju, učenje jezika i upoznavanje novih ljudi. 
 
Ona je pozvala studente da se nakon završetka školovanja na svom univerzitetu opredele da 
nastave studije na UNS, koji obuhvata celokupno područje visokog obrazovanja (od najnižeg 
do najvišeg nivoa studija) usklađenog po Bolonjskoj deklaraciji, dodajući da Vojvodina kao 
multikulturalno područje ima viziju negovanja multikulturalnosti i višejezičnosti s evropskom 
orijentacijom društva na toleranciju i saradnju.  
 
U naredne tri nedelje učesnici će imati svakodnevne časove, dok im predavanja iz istorije, 
srpskog jezika, lingvistike, književnosti i sociologije počinju u četvrtak. Zahvaljujući 
Kulturno-umetničkom društvu "Sonja Marinković" strani studenti će moći da upoznaju i 
nauče igre i pesme iz naših krajeva.  
 
U okviru vannastavnih aktivnosti imaće organizovan izlet po fruškogorskim 
manastirima, Sremskim Karlovcima, jednodnevnu ekskurziju u Suboticu, posetu izložbi 
Da Vinčijevih crteža u Beogradu i obilazak kulturno-istorijskih spomenika u gradu, 
poput Matice srpske i drugih.  
 



Geri Luteljn iz Holandije kaže da nije prvi put u Srbiji, ali jeste kao učesnik letnje škole. On 
kaže da ga je, s obzirom na to da studira političke nauke, naša politička situacija podstakla da 
dođe u Srbiju i uči srpski jezik. Zasad ne zna puno, ali se nada da će ga naučiti.  
Zadovoljan je smeštajem u domu, ali kaže da njihovi studenti imaju daleko bolje uslove od 
naših. Smatra da mnogo zavisi od standarda, s obzirom na to da je, kako kaže, ovde skuplji 
život. 
 
Evi je iz Grčke i na Univerzitetu u Solunu studira balkanske, slovenske i orijentalne studije. 
Za tri dana, koliko je ovde, kaže da joj se veoma sviđa u Novom Sadu. Nada se da će, s 
obzirom na to da sada slabo govori srpski, za tri nedelje moći da se pohvali svojim znanjem.  
 
Pored navedenih sagovornika, tu su još učesnici iz Makedonije, Slovenije, Hrvatske, 
Bugarske, Rumunije, Mađarske, Austrije, Poljske, Ukrajine, Rusije, Nemačke, Francuske, 
Italije, Norveške, Belorusije, Engleske i Južne Koreje.  
 
 
Uči i profesorka 
 
Helen Halva je profesorka s Univerziteta u Severnoj Karolini i Sjedinjenim Američkim 
Državama, gde predaje ruski jezik. Drugi put zaredom došla je u Novi Sad i napominje da su 
joj ovdašnja iskustva puno pomogla u radu sa studentima, koje je ove godine i dovela sa 
sobom.  
Ovde je po preporuci dekana Filozofskog fakulteta Ljiljane Subotić i veoma je zadovoljna 
radom sa studentima. 
 
 


